

Zakirov Maisalbek Kursanalievich
Osh Technological University
66th session of the Commission on the Status of Women Parallel
event
“Inclusive Student Engaged Learning Model to Empower Women
Globally”
March 21, 2022

Hello! It is a great honor for me to speak on behalf of the Osh Technological University at this event at the United Nations.

We live in mountainous Kyrgyzstan with many issues related to climate change and disaster risk management. While these issues are important, everything is now being greatly affected by a proliferation of conflicts on the border with our mountainous neighbor Tajikistan. These conflicts are constant due to disagreements related to land and pasture ownership, as well as water usage. In July 2019, one conflict left 17 Kyrgyz citizens and 10 Tajik citizens wounded, with one fatality. On April 28, 2021, a minor disagreement on the ownership of the main water distribution system, left 180 injured and killed 55 people, including one child. Still, more conflicts happened with the latest on January 27, 2022, in the Batken region on the same border.

These conflicts caused significant damage to local communities, mountain families, and women. Infrastructure and housing were destroyed and 2400 Kyrgyz were evacuated. In this regard, The Kyrgyz Government asked the United Nations and other donors to assist in the return of internally displaced people to their permanent residences, as well as in the restoration of destroyed objects.

This past year, Osh Technological University has worked closely with the student members of the Utah International Mountain Forum, a coalition of student clubs at Utah Valley University. Together, through the student-engaged learning method, we have found commonality and friendship while jointly promoting our mountain cause. I hope to be able to bring this same unity, in particular with our neighbors, through the contribution of the youth to conflict resolution from both sides by implementing the student-engaged learning method to combine the efforts of Kyrgyz and Tajik peers.

Thank you

Выступление
Закиров Майсалбек Курсаналиевич
Ошский технологический университет
66 сессия комиссии ООН по статусу женщин
Параллельное мероприятие
«Инклюзивная модель заинтересованного обучения студентов
для расширения прав и возможностей горных женщин во
всем мире»
Март 21, 2022

Здравствуйте! Для меня большая честь выступать от имени Ошского технологического университета на этом мероприятии в ООН.

Мы живем в горном Кыргызстане, и у нас много проблем, связанных с изменением климата и управлением рисками стихийных бедствий. Хотя эти вопросы важны, сейчас на все сильно влияет распространение конфликтов на границе с нашим горным соседом Таджикистаном. Эти конфликты являются постоянными из-за разногласий, связанных с владением земель и пастбищами, а также с использованием воды. В июле 2019 года в результате одного конфликта 17 граждан Кыргызстана и 10 граждан Таджикистана получили ранения, один человек погиб. 28 апреля 2021 г. в результате разногласий по поводу собственности на магистральную систему водоснабжения 180 человек получили ранения и погибли 55 человек, в том числе один ребенок. Больше число конфликтов произошло недавно 27 января 2022 года в Баткенской области на той же границе.

Эти конфликты нанесли значительный ущерб местным общинам, семьям горных жителей и женщинам. Инфраструктура и жилье были разрушены, эвакуировано 2400 человек. В связи с этим Правительство КР обратилось к Организации Объединенных Наций и другим донорам с просьбой оказать содействие в возвращении внутренне перемещенных лиц в места их постоянного проживания, а также в восстановлении разрушенных объектов.

В прошлом году Ошский технологический университет тесно сотрудничал со студентами-членами Международного Горного Форума штата Юта, коалиции студенческих клубов при Университете долины штата Юта. Благодаря методу заинтересованного обучения студентов, мы

вместе смогли наладить общность и дружбу, совместно пропагандируя нашу горную повестку дня. Я надеюсь, что смогу добиться такого же единства, в частности, с нашими соседями, благодаря вкладу молодежи в разрешение конфликта с обеих сторон путем внедрения метода заинтересованного обучения студентов, чтобы объединить усилия кыргызских и таджикских сверстников.

Спасибо

